
Izjava predsjednika Parlamenta Mađarske Laslava Kovera: 

„Dame i gospodo, dozvolite mi da još jednom zahvalim predsjedniku Skupštine Crne 

Gore na mogućnosti da poslije moje posjete 2013. godine, sada već drugi put imam 

priliku da posjetim vašu prelijepu zemlju. Zaista, odnosi i susreti između dvije zemlje 

na najvišem državnom nivou pokazuju da su naši odnosi prijateljski, bez problema, i 

moram da kažem da mi Crnu Goru smatramo za počasnu susjednu zemlju. Zadatak 

političara je da stvore uslove i mogućnosti da poslovni ljudi, obični ljudi nađu put jedni 

prema drugima, da uspostave kontakte i da i time doprinesu razvoju odnosa dvije 

zemlje. Mislim da smo i mi političari doprinijeli činjenici da je Mađarska druga zemlja 

po veličini inostranih ulaganja u Crnoj Gori. Osim toga, ako je zaista tako, da je robna 

razmjena između dvije zemlje porasla u poslednjih pet mjeseci za 25%, odnosno, ako 

smo zaista doprinijeli tome da se otvori ponovo direktna avionska linija između 

Budimpešte i Podgorice i na taj način intenzivira i naš doprinos razvoju turizma u Crnoj 

Gori, onda mislim da možemo da kažemo da smo uspješno odradili svoj posao. 

Takođe smo ponosni u Mađarskoj ako naši prijatelji u Crnoj Gori procjenjuju da smo 

uspješno doprinijeli članstvu vaše zemlje u NATO. Želio bih i ovdje da ponovim da 

naravno da možete računati na tu podršku i tokom vaše integracije u  Evropsku uniju. 

Mi u Mađarskoj procjenjujemo da razlog za oduženje i produženje ulaska Crne Gore 

u Evropsku uniju ne treba tražiti unutar Crne Gore, u politici Crne Gore. Sam 

institucionalni sistem Evropske unije se nalazi u određenoj krizi koja utiče na odlaganje 

procesa proširenja. Mi u Mađarskoj sa velikim očekivanjima gledamo na izbore za 

Evropski parlament koji će se održati iduće godine i nadamo se da će to dovesti do 

promjene po ovom pitanju. Izbori za Evropski parlament ne znače samo da će se 

promijeniti sastav Evropskog parlamenta, nego će doći do obnove, odnosno, 

postojaće novi članovi Evropske komisije. Naravno, ja ne želim da kažem da je 

Evropska komisija kriva za usporavanje procesa proširenja, ali se svakako nadamo 

da će promjene iduće godine dovesti do ubrzavanja tog procesa. Ubrzani prijem Crne 

Gore u Evropsku uniju, mislim da bi za samu Uniju bila jedna uspješna priča, jer bi to 

pokazalo i dokazalo i drugim zemljama Zapadnog Balkana da je Evropska unija jedna 

dobra i moguća perspektiva. Mi odajemo poštovanje i priznanje rezultatima koje je 

Crna Gora postigla posljednjih godina u privrednom razvoju za dobrobit svojih 

građana. Takođe, odajemo poštovanje i priznanje vanjskoj politici Crne Gore kojom je 

uspjela da postane jedna od najstabilnijih zemalja ovog regiona i u dobrim odnosima 

sa svim svojim susjedima. Kao prijateljska zemlja, prijateljskoj zemlji želimo da se na 

sljedećem zvaničnom susretu možemo jedno drugom pohvaliti dobrim rezultatima. U 

tom znaku sam pozvao gospodina predsjednika Skupštine da mi uzvrati zvaničnu 

posjetu u Budimpešti u što skorijem vremenu, naravno u terminu koji njemu bude 

odgovarao. Hvala.“  

 


